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Kedvezőbb 
életkörülmények 

A kongresszusi irányelvek, 

A kongresszusi irányelvekről 

Jelentősen fejlődik Szeged cipőipara 
As ötéves tervben több mint fólezerrel nő o Cipőgyár 

munkáslétszáma 
Szölösi Sándor elvtárs, cipőgyári igazgató nyilatkozata 

Elmondhatom, hogy a Sze- után egy esztendőben közel szakmunkások továbbképzé-
gedi Cipőgyár dolgozói egymillió pár cipővel gyár- sével. Idén is már hatan 
őrömmel fogadták pártunk tunk többet. Nyilvánvaló, járnak üzemünkből cipőipa-
kongresszusi irányelveit és hogy így jobban elősegít- ri technikumba és szerzik 
második ötév® tervünk té- hetjük a hazai szükségletek meg maguknak a magasabb 
ziseit, mert az elkövelke- es az exportigények kielégí- technikai felkészültséget, 
zendö idők munkájának, tését. Természetesen a ter- Ügyelünk arra, hogy az el-
életkörülményeink további melés növekedésével együtt következendő években mi-
javításának programját lát- jár majd a választék böví- nél több munkás végezze el 
ják benne. A kongresszusi tése, valamint a minőség a cipőipari technikumot, s 
irányelvek, második ötéves javítása. A korszerű tech- így gyarapítsa tudását, 
tervünk célkitűzései általa- nológiai eljárások alkalma-
ban komoly feladatokat ró- zásával, az ú j gépek segít-
nak a könnyűiparra és ezen ségével, az anyag jobb ki-
belül a cipőgyárakra is. használásával az önköltség 

Második ötév® tervünk is jelentős mértékben csök-
irányelvei megállapítják: „A ken. Ha az új épületben a második ötév® tervünk té-
textil- és a cipőipar terme- korszerű technológiával dol- zisei rámutatnak arra is, 
lését a lakosság várható gozunk, akkor önköltségün- hogy gazdasági feladataink 
igényeihez alkalmazva, 1958- ket mintegy hat százalékkal végrehajtásával, jó mun-
hoz viszonyítva, legalább 32 csökkentjük. kánkkal feltételeket terem-
százalékkal kell emelni. A A korszerűsítés, az ú j és tünk életkörülményeink t® 
termelés növelését legna- magasabbrendű technológia vábbi javítására. Tudjuk a 
gyobb részében a meglévő alkalmazása azt is eredmé- mi üzemünkben is, hogy 
üzemek korszerűsítésével, nyezi majd, hogy a 32 és fél munkánk eredményei egyii.tt-
vngy teljesítményű, új gépek millió forintos beruházás két járnak a reálbérek növeke-
beállitásával, az ü'zemterüle- esztendő alatt megtérül. Ez désével, életünk további szé-
fek gazdaságosabb kihaszná- i s ö r ö r a számunkra, hiszen pitésével. A mi üzemünk 
lasával kell elérni. A cipő- a beruházás megtérülése dolgozóinak keresete is szé-
iparban a technológiai fo- hozzájárulást jelent a nép- pen növekedett az elmúlt 
Ivamatok és szervezési for- gazdaság további gyarapítá- években. 1954-ben gyárunk-
mák korszerűsítésével, a gé- sához. ban egy munkás átlag® ke-
p oá tés továbbfej l®ztésével 1< lh l l _ ,„_b_ | . | .4»- i . | f resete havonként 850 forint 
kell a kapacitást tovább nö- , B Ü 0 " lunnaie i ie ie ien körül mozgott. 1958-ban egy 
vélni „ . . . . . munkás átlag®an és havc-n-
Harminckét éa léi millié ^ f f rekonstrukciója k é n t m á r l 2 1 6 F t -o t keresett. 
nflfminCKGl eS lei millió az eddigieknel sokkal jobb I d é n e g y munkás átlagos 

tor inlos b e r u h á z á s Z^T^lJZST ÁelT k e r e s e l e havonként 1300 f® 
Amint az irányelvekből is ff ffl^lffffff , S S f f l a d l f i 

látható, a párt és a kormány a dolgozók kényelmesebben ffal|^S, tovább Ta 
nagy gondot fordít a tech- végezhetik munkájukat. S a v u S f f f ^ e d c l n ő i n ^ 
nikai színvonal növelésére, korszerű, automatikus anyag- ff S f f l l S ü t o l S t í ^ 
hogy ezáltal megteremtse a s z a l l í tás szintén a munka m u n k a s o k eletkorulmenyei. 
felteteleket a termel® és a könnyítését hozza magával. BeCSÜlöteS helytá l lás 
termelekenyseg további A munkatermekben igen . . ' 7, 
emelkedésére, valamint az modern szellőző-berendezé- 3 KOUgreSSZUSI V6fSeRVuei1 
önköltség további csökken- Sek biztosítják majd a meg- , . , 
tésére. felelő levegőt, védve a dol- , A Pártkongresszus tiszte-

A szegedi cipóipar — az gozók egészségét a kár® letere folyó munkaverseny a 
irányelveknek megfelelően anyagok hatásától. A 32 és mi üzemünkben is szép 
— az elkövetkezendő évek- fél millió forintos beruházás eredmenyeket hoz. Az ev 
ben nagyarányú fejlődés bizonyos részéből sor kerül e l s o három negyedeveben 
előtt áll. Üzemünk, a Sze- majd az üzemi étkezde, az üzemünk alaprentabilitasat 
gedi Cipőgyár az utóbbi öltöző heluiséaek. valamint 3 tervezetthez kep®t 1 mil-

lió 117 ezer forinttal telj® evekben is fejlődött. Ezt fö- a fürdőberendezések w _ A , .. . . 
ként ú j technológiai eljárá- dernizálására sitettuk tul. Az első három 
sok alkalmazása mutatja és , , , negyedévben üzemünk dol-
— bár kis szamban sor A korszerusitessel u j mun- g o z ói vállalták, hogy terven 
került újabb gépek beállí- kaalkalmak is teremtődnek felül 12 ezer 500 pár cipő-
tására is. Üzemünk termeié- üzemünkben, a vár® cipő- Vel gyártanak többet. A vál-
se szinte évről évre növek® iparában. A második ötéves íalást t.últelj®ítve eddig 20 
dett és mind nagyobb meny- t e r v végrehajtása során gyá- ezer 635 pár cipőt készítet-
nyiségű cipővel szolgálta a n n k dolgozóinak létszama tek terven felül. A kong-
hazai szükségletek és az ex- mintegy 600 fővel növek- resszusi verseny eredményei 
portigénvek kielégítését. s2i fc- M á r eddig is jó ered- a negyedik negyedébven is 

A szegedi cipőipar, gyá- menyeket értünk el a törzs- éreztetik jótékony hatásu-
runk további nagy előrehala- gárda kialakításában. Nyu- kat. Várható, hogy üze-
dásának bizonyítására el- godtan állithatjuk, hogy az műnkben a negyedik ne-
mondhatom, hogv az elkö- ötév® tervben üzemünknek gyedévben 10—12 ezer pár 
vetkezendő években 32 és szilárd és számottevően b® cipő készül terven felül. 
fél millió forintot fordítunk v ü l 0 törzsgórdója alakul ki. A kialakult jó verseny-
beruházásra. A nagyösszegű Uj munkások kerülnek ma.id s z e j i e m e t továbbra is meg 
beruházás megvalósításával 3 törzsgárda soraiba és sa- aj^aj-juk tartani. A gyár 
ú j épületbe költözik üze- játitják el a korszerű cipó- kommunista és pártonkívüli 
műnk. Az ú j üzemi épületet gyártást. Nagy gondot for- dolgozöi becsülettel, jó mun-
a Szilién sugárúti oldalon dítunk a cipőipari szakmun- fcdl,Q; vaXóra vdltják azokat 
építjük meg, és az ottani kasok kepzesere. Mar ebben felodatokat, amelyeket az 
munkatermekben kapnak az évben is közel 100 ipari írdnyelvek megjelölnek szá-
maid helyet a korszerű ci- tanuló hozzaerto, becsült mukr0 E z z e i egyaránt segí-
pöipari gépek. Az új üzem- szakmunkasok mellett es se- társadalom és 
épület építkezési munkála- gitségével sajatitja el a szak- tik az egesz Ursadaiom ® 
tait 1963-ban keU befejezni mát. Term®zet®en ezzel sajat maguk további anyagi 
és ekkor gyorsan sor kerül párhuzam®an törődünk a előrehaladását. 
az újabb gépek beállítására 
is. Az új üzemépület és a 
benne majd elhelyezésre ke-
rülő korszerű munkagépek 
lényegében gyárunk rekonst-
rukcióját jelentik. Ennek 
nyomán azután szinte ug-
rásszerűen megnő a Szegedi 
Cipőgyár termelése és ezzel 
együtt csökken az önköltség 
is. 
Egymillió pár cipővel több 

évenként 
A tervek szerint, az épít-

kezés befejezése és a korsz® 
rű gépek munkába állítása 

Jól sikerült a kirakodó — 
közepesen az állatvásár 

Szombaton és vasárnap or- Kevés jószágot vezettek fel, 
szag® vásárt rendeztek az érdeklődós sem volt va-
Szegeden. A Marx téri pia- lami nagy. Szarvasmarhából 
con feltűnően nagy forgal- volt talán legnagyobb a fel-
mat bonyolítottak le a kis- hozatal, 352 darabot vezet-
kereskedelmi vállalatok. A tek fel és ebből 150 cserélt 
termelők is igen sok árut gazdát. 
hoztak fel. Az elmúlt évek Igen sok választási malac 
hasonló időszakával assz® volt a vásáron. összesen 
hasonlítva, lényegesen na- 1400. Ebből 870 kelt el. 65 
gyobb volt a forgalom eze- hízott sertés ker®ett gaz-
ken a napokon. Sok vidéki d á t . Mindössze 14-re akadt 
kisker®kedő is felker®te a v e v ö a t l a g 0 6 a n ! 5 _ 1 8 fo_ 
vássrt 

Az állatvásár sokkal gyen- r m t volt a hízott sertés ki-
gébb volt a Marx térinél, lója. 

India ellen ja vaslatokat tett 
a kínai kormány határrendezési 

indítványaira 
Nehru indiai miniszterei- visszavonásokra vonatkozó 

nök a parlament hétfői ülé- javaslat nem valósítható 
sén kijelentette; elutasítja meg. ezért India ellenjavas-
K inának azokat a javasla- latokat tesz. 
tait, hogy Tibet határán Ismételten hangsúlyozta, 
vonják vissza a csapatokat hogy hajlandó a kínaiakkal 
és hogy Nehru minél előbb megvitatni a határkérdést, 
találkozzék Csou En-lajjal. de egy ilyen találkozót gon-
Hangoztatta, hogy a csapat- d®an elő kell készíteni. 

Közölte, hogy hétfőn dél-
előtt Kina indiai nagyköve-
tének jegyzeket adtak át, 
amely tartalmazza India ál-
láspontját, s ellenjavaslatait. 

Uj Delhiben nyugtalanul 
fogadták azt a hírt, hogy az 
Egy® ült Államok tartózk® 
dóan viselkedik az indiai— 
kínai határviszály jogi prob-
lémáinak megítélésében. 

A nyugtalanságot Herter 
amerikai külügyminiszter 
múlt heti kijelentései vál-
tották ki. Indiai megfigye-
lők Herter szavaiból a kö-
vetkező véleményt szűrték 
le: az Egyesült Államok sze-
rint mindeddig még nem ha-
tározták meg pontosan, hol 
húzódjék a kínai—indiai ha-
tár. 

Kétszázötven mázsás karfiol rekordtermés 
a baktói Felszabadulás Tsz-ben 

s' 
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A baktói Felszabadulás Termelőszövet-
kezet 138 holdas algyői műútmenti öntö-
zéses kertészetében nem tett kárt a hosz-
szú őszi aszály. A káposztafélék földjeiről 
két bőséges termést takarítottak be az 
idén. A képen látható nagy kiterjedésű 
karfioltábla földje holdanként 300 mázsa 
nyári káposztával adózott a szorgalmas 

munkáért. A tsz-tagok legutóbb pedig a 
második termést szüretelték le, mintegy 
250 mázsa karfiol termett átlagosan hol-
danként. Ugyanakkor az értékesített ter-
mésen túl sok száz mázsa kitűnő silóta-
karmánynak való haraszt is visszamaradt 
a fejőstehenek számára. 

M I I 

A termelőszövetkezeti mozgalomról 
beszélgetlek 

a Pedagógiai Főiskola ankétján 
Tegnap, hétfőn este sok volt elégedve. Szabó András 

főiskolai előadó, oktató és a paraszti húzódozás lélek-
hallgató gyűlt egybe a Peda- tani okait ecsetelte, majd 
gógiai Főiskola nagytermé- Csúcs Mihály, a tízéves sze-
ben, hogy a népfrontaktiva- gedi Táncsics Tsz elnöke is-
csoport rendezésében meg- mertette az általa vezetett 
hallgassák dr. Kiss István gazdaság elért eredményeit 
kandidátus, tanszékvezető ta- és köszönetet mondott a Pe-
nár előadását „Mezögazdasá- dagógai Főiskola tanárainak 
gunk átszervezése aktuális és diákjainak az őszi mező-
kérdése« címmel. Kiss pro- gazdasági munkákban való 
fesszor mélyreható elemzés- segítségért. A többi felszó-
sel hangsúlyozta ki a ter- laló is érvekkel bizonyítot-
melőszövetkezeti mozgalom ta a szocialista mezőgazda-
politikai és gazdasági jelen- ság fölényét minden más 
tőségét, boncolgatta az idei termelési formával szemben, 
fellendülés okait és tapaszta- A nagysikerű ankét Mucsi 
latait, majd pedig részlete- Józsefné, a főiskolai nép-
sen szólt a mozgalom fejlő- frontaktíva-csoport vezetőjé-
désének lehetőségeiről és nek zárszavával ért véget, 
szükségszerűségéről. Ismer-

Ujabb meghívásokkal 
halmozzák el Hruscsovot 

a franciák 

Négy hónappal Hruscsov 
franciaországi látogatása előtt 
napról napra újabb francia 
városok községtanácsai ké-
rik a párizsi szovjet nagy-
követséget, hogy a szovjet 
kormányfő látogasson el az 
ő városukba is. Szombaton 
a Francia-Alpokban lévő 
Gap és a délnyugat-francia-
országi Périgueux község-
tanácsa hozott ilyen határo-
zatot. 

Mindennap bővül azoknak 
a francia városoknak a lajst-
roma, amelyek falaik között 
kívánják köszönteni a szov-
vet kormányfőt. 

Már az eddigi meghívá-
sok alapján is megállapítha-
tó, hogy Hruscsov aligha 
tud minden kérésnek eleget 
tenni. 

tette a Magyar Szocialista 
Munkáspárt irányelveinek 
szerepét is a mezőgazdaság 
szocialista átszervezéseben. 

Az előadás után több fő-
iskolás b®zélt saját élményéi 
és saját tapasztalatai alapján 
a termelőszövetkezeti moz-
galomról. Gy. Nagy Róza 
mezőgazdasági szakos hall-
gató maga is két éven ke-
resztül tagja volt a kisúj-
szállási Ady Termelőszövet-
kezetnek. Nagyon megszeret-
te a tsz kollektíváját, és a 
jövedelemmel is mindig meg 

Az ostravai iparvidéket látogatta meg 
héttőn a magyar parlamenti küldöttség 

Vasárnap a magyar par- vek dolgozói búcsúzáskor 
lamenti küldöttség befejez- emléktárgyakat nyújtottak 
te háromnap® szlovákiai át és megkérték a magyar 
látogatását és Ostravába, a küldöttség tagjait, tolmá-
csehszlovák szénbányászat és csolják t®tvéri üdvözletü-
kohászat középpontjába lá- ket a magyar dolgozóknak, 
togatott, ahol megtekintette A délutáni órákban a ma-
- kuncicei Klement Gott-
wald Kohászati Művek üze- gyar képviselők Havivrovot 
meit. az ®travai iparvidék ú j 

A Klement Gottwald Mü- bányavárosát látogatták meg. 

Á párt és kormány támogatja 
a kisiparosoknak a társadalom 

szempontjából szükséges tevékenységét 
Taggyűlést tartott hétfőn a KIOSZ 

Tegnap, hétfőn este tag- ipari politikája változatlan, alakulása a kisiparosokat is 
gyűlésre gyűltek össze a Eddig is mindig támogatta jobb munkára kötelezi. Be-
szegedi járási kisiparosok a a becsületesen dolgozó kis- szélt a kisipari termelŐ6ZÖ-
Karnaraszinház termében, iparosokat, s ezt a jövőben vetkezetek eredményeiről. 
Ünnepélyes külsőségek kö- is megt®zi. Ok®, nevelő Elmondta, hogy az elmúlt 
zött nyitották meg a tag- szóval, évben a ktsz-ek a rendes 
gyűlést, majd Gervai Béla, tényekkel igyekszik a béren kívül 180 millió f® 
a KIOSZ ország® elnöke KIOSZ ls bebizonyitani a rint részesedést fizettek ki 
tartott beszámolót. kisiparosoknak, hogy a. jö- tagjaiknak. 

A legfontosabb külpoliti- vő a nagyüzemi termelésé, 
kai események ismertetése Ezt már nagyon sok kis-
után az MSZMP kongresz- ipar® megértette. Az év el-
szusi irányelveiről beszélt múlt kilenc hónapjában 18 
Ezzel kapcsolat®an kijelen- ezer kisiparos lépett be kö-
tette, hogy a párt és a kor- lönböző szövetkezetekbe és 
mánv bevonja a városi kis- vállalatokhoz, 
polgárságot is a szocializmus Az ötéves terv irányelvei iparosokat leginkább érdeklő 
építésébe. Támogatja a tár- előírják, hogy a kisipar ré- kérdés, a nyugdíj. Gervai el-
sadalom szempontjából szük- szére továbbra is bizt®ítani nök bejelentette, hogy ért® 
ség® és haszn® tevékenysé- kell a lehetőséget, hogy sülései szerint m ® t dolgoz-
güket, de korlátozza a kapi- a szocialista helyiipar ki- nak ki a kisiparosok részére 

egészitőjeként folytassa a egy új nyugdíj rendeletet, s 
lakosság jobb ellátását ezt megvitatás végett a kis-
szolgáló hasznos tevékeny- ipar®ok elé terjesztik, 
ségét. Gervai Béla b®zámolója 

Gervai elnök beszámolója- után Dunai József, a KIOSZ 
ban hangsúlyozta, hogy a helyi titkára az eddig vég-
becsületes kisipar® tovább- zett munkáról számolt be. A 

Ennek is tudható be, hogy 
a kisiparosok egyre .in-
kább érdeklödnek a kis-
ipari termelőszövetkezetek 
iránt. 
Ezután szóba került a kis-

talista tendenciákat, szemb® 
száll a spekulációval, a jog-
talan jövedelemszerzéssel. 

A párt arra törekszik, 
hogy a kispolgárságot is 
átnevelje 

és számára is elfogadható ra is nyugodtan dolgozhat, két referátum után hozzá-
módon vezesse rá a szocia- Szólt arról is, hogy a szo- szólás következet, a kisipa-
lizmus útjára. cializnius építésének meg- rosők munkájukról, felada-

Gervai Béla elnök meg- gyorsulása, az ország gazda- taikról hosszasan vitatkoz-
állapitotta, hogy a párt kis- ságának erősebb ütemű át- tak. 


